
Zápis 
 

z 15. zasedání Dozorčí rady Grantové agentury AV ČR dne 22. května 2006 
 
 
 
 Přítomni: podle prezenční listiny. 
 
 
 Zasedání zahájil a řídil předseda Dozorčí rady (DR) GA AV prof. Václav Pačes. 
Přivítal přítomné a vzhledem k několika změnám ve složení DR a ke jmenování nových členů 
požádal členy DR , aby se krátce představili. Po té požádal místopředsedu GA AV  dr. 
Rudajeva, který byl po skončení volebního období předsedy GA AV prof. Herbena pověřen 
vedením GA AV, aby podal stručný přehled o činnosti GA AV v roce2005. Připomněl, že 
podrobné informace obdrželi členové rady v dokumentech rozeslaných v časovém předstihu 
před zasedáním (Informace o činnosti GA AV v roce 2005; Podklady pro jednání Dozorčí 
rady GA AV). 
 Dr. Rudajev ve svém vystoupení komentoval tabulky a grafy uvedené v Informaci o 
činnosti GA AV v roce 2005, zahrnující přehledy o využití finančních prostředků, o 
úspěšnosti žadatelů v jednotlivých soutěžích aj. a souhrnný pohled na 15 let činnost GA AV 
předložený prof. Herbenem a ing. Skřivanovou. Připomněl, že úspěšnost ve VES vypisované 
GA AV úzce souvisí s výší finančních prostředků, které má GA AV k dispozici. Zdůraznil, že 
GA AV si zachovává trvalý zájem řešitelů. Upozornil, že veškeré v „ Informaci“ předkládané 
údaje o personálním složení orgánů GA AV a jejího sekretariátu jsou platné pro projednávaný 
rok 2005 a nezachycují změny provedené následně. 
 Prof. Pačes připomněl, že GA AV věnuje v rámci juniorských grantů zvýšenou 
pozornost ženám, které se vracejí z mateřské dovolené s cílem pomoci jim při návratu 
k vědecké práci. Následující diskuse členů DR byla uzavřena s tím, že opatření přijatá v této 
oblasti nejsou v rozporu se zák. č. 130 / 2002 o podpoře výzkumu a vývoje. Dále prof. Pačes 
seznámil přítomné s aktivitami AV ČR zaměřenými ke zvýšení zájmu pracovišť mimo AV 
ČR o GA AV, mimo jiné i o jeho dopisu rektorům vysokých škol. Dále seznámil členy DR s 
některými otázkami kterými se GA AV aktuálně zabývá, např. nepříznivými důsledky 
podávání většího množství návrhů „malých grantů“ na velké množství oponentů, na rizika 
vyplývající z poměrně krátké doby působení členů v OR GA AV aj. 
 Další diskuse byla věnována finančním otázkám grantových projektů zejména 
z hlediska zahrnutí mzdových nákladů řešitelů. 
 Doc. Viklický seznámil členy DR s řešeními připravovanými v rámci RVV 
k zamezení vykazování nadměrných pracovních kapacit některými výzkumnými pracovníky  
s přípravou návrhu nového hodnocení v oblasti výzkumu a vývoje (např. více kategorií pro 
hodnocení „neuspěl“ aj.). 
 V diskusi ke kvalitě výsledků výzkumu dosahovaných v rámci GA AV uvedl prof. 
Pačes, že jsou pravidelně předmětem hodnocení orgány GA AV a nejlepší z nich publikovány 
ve výročních zprávách AV ČR. Vyslovil požadavek, aby byly napříště součástí podkladů  pro 
členy DR (úkol sekretariátu GA AV). Závěrem se vyjádřil k trvajícím snahám o výraznější  
profilizace grantových agentur, zvláště GA AV a GAČR, upozornil na již existující rozdíly a 
na nové prvky v činnosti GA AV, zvláště nově zaváděné mezioborové projekty a v rámci 
zasedání DR již uvedenou podporu mladým matkám. 
 
 Po ukončení diskuse požádal předsedala GA AV prof. Pačes o vyslovení absolutoria 
činnosti GA AV  v roce 2005. Všichni členové DR vyslovili s udělením absolutoria souhlas. 



 Prof. Pačes ukončil zasedání dozorčí rady poděkováním za aktivní účast na jednání. 
 
 
 
5. června 2006 
 
 
 
 
Zapsal: MUDr. I. Pfeifer, CSc 
 
 
        Schválil: Prof. RNDr. V. Pačes 
               předseda dozorčí rady 


